

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix – Travail- Patrie

MINISTERE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL

COMMISSION INTERNE DE PASSATION DES
MARCHES

REPUBLIC OF CAMEROON

Peace – Work- Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND
LOCAL DEVELOPMENT

INTERNAL TENDER'S BOARD

APPEL D'OFFRES NATIONAL RESTREINT

00000007 /AONR/MINDDEVEL/CIPM/2026 DU 08 SEPT 2026

RELATIF A LA MISE EN PLACE ET LA GESTION D'UN CONTRAT D'ASSURANCE MALADIE AU
PROFIT DES PERSONNELS DU MINISTERE DE LA DECENTRALISATION ET DU DEVELOPPEMENT
LOCAL
(EN PROCEDURE D'URGENCE)

1. Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de son chantier sur l'amélioration des conditions sociales de son personnel, le Ministère de la Décentralisation et du Développement Local a engagé une réflexion approfondie sur la mise en place d'un système de protection sanitaire au profit de ses agents.

2. Consistance des prestations

La prestation à exécuter dans le cadre du présent Appel d'Offres National Ouvert Restreint en procédure d'urgence, concerne la police d'assurance maladie du personnel du MINDDEVEL uniquement la consistance de ces prestations est détaillée dans les Termes de Référence (TDR) du présent DAO

3. Délais d'exécution

La période de couverture est de 1^{er} novembre 2026 au 31 octobre 2027 (Un an).

4. Allotissement

Les prestations sont en un seul lot.

5. Coût prévisionnel

Le coût prévisionnel de l'opération est estimé à **soixante-quatre millions six cent mille (64 600 000) de francs CFA Toutes Taxes Comprises.**

6. Participation et origine

La participation au présent Appel d'Offres est restreinte aux consultants ci-après présélectionnés suite à l'avis à manifestation d'intérêt N°00000001/AM/MINDDEVEL/2026 du 07 juillet 2026 pour la présélection des compagnies d'assurance en vue de la souscription d'une police d'assurance maladie groupe au profit des personnels du Ministère de la Décentralisation et du Développement Local.

No	Compagnies d'assurance	Adresses
1 ^{er}	AXA Cameroun	BP : 4068 Douala, Tél : 233 42 31 71
2 ^{ème}	AREA	BP : 15584 Douala, Tél : 233 43 82 32
3 ^{ème}	ZENITH INSURANCE	BP : 1540 Douala, Tél : 233 43 41 32
4 ^{ème}	NSIA ASSURANCE Cameroun	BP : 2759 Douala, Tél : 233 43 31 13/ 233 43 31 18
5 ^{ème}	CHANAS INSURANCE S.A	BP : 109 Douala, Tél : 233 42 14 74

7. Financement

Les prestations, objet du présent Appel d'Offres, sont financées par le Budget du MINDDEVEL au titre de l'exercice **2026**, imputation : 60 27 292 63000001 0131 361990.

8- Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette consultation est en ligne.

9- Caution de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives un cautionnement de soumission conforme à la réglementation en vigueur assorti du récépissé de dépôt à la CDEC et délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des Finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 14 du DC dont le montant s'élève à **un million deux cent quatre-vingt-douze mille (1 292 000) FCFA**.

Le cautionnement de soumission est valable jusqu'à trente (30) jours au-delà de la date initiale de validité des offres. L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

10- Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le dossier peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

11- Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le DAO en version numérique peut être obtenu, dès publication du présent avis dans les locaux du Ministère de la Décentralisation et du Développement Local, Direction des Affaires Générales, sur présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **cent mille (100 000) francs CFA** payable au Trésor Public et représentant les frais d'achat du dossier.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DC par téléchargement sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm>

12- Dépôt des offres

Chaque offre est rédigée en français ou en anglais.

Pour la soumission en ligne, le soumissionnaire déposera les offres sur la plateforme COLEPS <http://www.marchespublics.cm> et une copie de sauvegarde (en plus de l'offre témoin) contre présentation de la quittance d'achat du DAO et de la caution de soumission assortie du récépissé de la CDEC au Ministère de la Décentralisation et du Développement Local, Direction des Affaires Générales, 2^{ème} étage, porte 210, au plus tard le **05 OCT 2026** à **12 H 00**, heure locale, portant les mentions suivantes :

00000007

Avis d'Appel d'Offres National Restreint N°...../AONR/MINDDEVEL/CIPM/2026 du 08 SEPT 2026, RELATIF A LA MISE EN PLACE ET LA GESTION D'UN CONTRAT D'ASSURANCE MALADIE AU PROFIT DES PERSONNELS DU MINISTERE DE LA DECENTRALISATION ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL (EN PROCEDURE D'URGENCE)

« À n'ouvrir qu'en séance de dépouillement »

L'offre devra être transmise par le soumissionnaire sur la plateforme COLEPS au plus tard le **05 OCT 2026** à **12H00**, heure locale. Une copie de sauvegarde de l'offre enregistrée sur clé USB devra être transmise sous pli scellé avec l'indication claire et lisible « copie de sauvegarde », en plus de la mention ci-dessus dans les délais impartis.

N.B : Taille et format des fichiers

Pour la soumission en ligne, les tailles maximales des documents qui vont transiter sur la plateforme et constituer l'offre du soumissionnaire sont les suivantes :

- 5 MO pour le dossier Administratif ;
- 15 MO pour l'Offre Technique ;

Les critères et sous-critères essentiels sont détaillés, dans le Règlement Particulier de l'Appel d'Offres (RPAO).

Le seuil de qualification des offres techniques pour chaque offre est fixé à 80 points sur 100.

Pour le calcul des scores financiers Sf :

$$Sf = 100 \times Fm/F.$$

Les poids respectifs attribués aux propositions techniques et financières sont :

$$T=0,8 \text{ et } F=0,2.$$

- La note globale définitive Ng de l'offre du soumissionnaire sera obtenue par formule :

$$Ng = (Nt \times 0,80) + (Nf \times 0,20).$$

14.3 Evaluation des offres financières

L'offre financière comprendra :

- la soumission sur papier timbré conforme au modèle joint signée et datée du soumissionnaire ;
- Le Bordereau des Prix Unitaires (BPU) suivant le modèle avec indication des prix en chiffres et en lettres (hors TVA), rempli de manière lisible ;
- le détail estimatif des opérations signé avec indications des montants des opérations hors taxes ;

NB : l'absence d'un seul sous détail des prix est un critère éliminatoire pour l'offre financière.

15. Méthode de sélection de l'Assureur

L'Assureur sera choisi selon la méthode du mieux disant. Cette appréciation globale étant déterminée par un système de pondération de 80 points sur 100 et 20 points sur 100 respectivement sur les notes des offres techniques et financières.

16. Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent engagés par leur offre pendant quatre-vingt (90) jours à partir de la date limite fixée pour la remise des offres.

17. Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires peuvent être obtenus aux heures ouvrables au Ministère de la Décentralisation et du Développement Local, Direction des Affaires Générales, 2^{ème} étage, porte 210, téléphone n°222 22 15 53, ou en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses : <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm> /-

19- Assistance technique

Pour obtenir une assistance technique, en cas de survenance d'un problème lié à l'utilisation de la plateforme bien vouloir appeler aux numéros (+237) 222 238 155 / 222 235 669 ou écrire à l'adresse email dsi@minmap.cm.

20- Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro 1517, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : (+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48, l'ARMP au numéro 222 20 00 08 / 222 20 00 09 / 222 20 60 43.

AMPLIATION :

- MINMAP
- ARMP
- CIPM/MINDEVEL
- COLEPS
- ARCHIVES/CHRONO
- AFFICHAGE

Yaoundé, le 08 SEPT 2026



- 5 MO pour l'Offre Financière.
- Les formats acceptés sont les suivants :
- Format PDF pour les documents textuels ;
 - JPEG pour les images.
- Le candidat veillera à utiliser des logiciels de compression afin de réduire éventuellement la taille des fichiers à transmettre conformément aux tailles sus-indiquées.
- Les offres parvenues après la date limite de dépôt seront jugées irrecevables.**

13. Ouverture des plis

L'ouverture des offres se fera en deux temps.

- L'ouverture des pièces administratives et techniques sera effectuée dans la salle de réunion de la Commission Interne de Passation des Marchés auprès du MINDEVEL, sise au 3^{ème} étage de l'immeuble siège, le **05 OCT 2026** à partir de **13H 00**, heure locale par la Commission Interne de Passation des Marchés siégeant en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants (un représentant par soumissionnaire) **dûment mandatés** et ayant une parfaite connaissance du dossier.
- L'ouverture des offres financières se fera après l'évaluation technique et ne concerne que les soumissionnaires ayant obtenu une note technique supérieure ou égale au seuil requis.
Seuls les soumissionnaires ou leurs représentants dûment mandatés, et ayant une parfaite connaissance du dossier, peuvent assister à cette séance d'ouverture

14. Critères d'évaluation

14.1 Critères éliminatoires

Les critères éliminatoires porteront sur les aspects suivants :

- l'absence ou de la non-conformité du cautionnement de soumission ;
- l'absence du récépissé de consignation de la caution à la CDEC ;
- la non -production au-delà du délai de 48h d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis, (excepté le cautionnement de soumission) ;
- les fausses déclarations, manœuvres frauduleuses ou falsification des pièces ;
- l'absence d'agrément du MINFI dans les branches concernées ;
- la note technique inférieure à 80 points sur 100 ;
- la présence d'informations financières dans l'offre technique ;
- l'absence d'un prix unitaire quantifié dans l'offre financière.
- l'absence des états C4 et C11 des exercices 2023, 2024 et 2025 dûment certifiés ;
- l'absence d'attestation d'adhésion au Code CIMA ;
- la mise sous administration provisoire ou de redressement du soumissionnaire par la CIMA
- l'absence de la déclaration sur l'honneur de non abandon des prestations au cours des trois dernières années ;
- l'absence de la charte d'intégrité datée et signée ;
- l'absence de la déclaration d'engagement au respect des clauses environnementales et sociales datée et signée ;
- l'absence d'une copie de sauvegarde des offres ;
- une proposition financière en deçà de 95% de l'enveloppe prévisionnelle ;
- Non-respect du format de fichiers des offres

14.2 Critères essentiels

Les offres techniques seront évaluées sur cent (100) points selon les critères suivants,

Critères	Notation (points)
Présentation générale de l'offre	3
Références du soumissionnaire	23
Modalités de mise en jeu des garanties	34
Représentativité	16
Capacité financière	24
Total	100

REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix – Travail- Patrie

MINISTERE DE LA DECENTRALISATION
ET DU DEVELOPPEMENT LOCAL

SECRETARIAT GENERAL

DIRECTION DES AFFAIRES GENERALES

SOUS DIRECTION DU BUDGET

SERVICE DES MARCHES PUBLICS

REPUBLIC OF CAMEROON
Peace – Work- Fatherland

MINISTRY OF DECENTRALIZATION
AND LOCAL DEVELOPMENT

SECRETARIAT GENERAL

DEPARTMENT OF GENERAL AFFAIRS

SUB-DEPARTMENT OF BUDGET

PUBLIC CONTRACTS SERVICE

RESTRICTED NATIONAL INVITATION TO TENDER
0 000 0 0 0 0 7 /RNIT/MINDDEVEL/ITB/2026 OF 08 SEPT 2026
FOR THE ESTABLISHMENT AND MANAGEMENT OF A HEALTH INSURANCE CONTRACT FOR THE
STAFF OF THE MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT
(EMERGENCY PROCEDURE)

1.

Subject of the Invitation to Tender

As part of its efforts to improve the social conditions of its staff, the Ministry of Decentralization and Local Development has undertaken an in-depth reflection on the establishment of a health protection scheme for its staff.

2.

Scope of Services

The services to be performed under this Restricted National Invitation to Tender under emergency procedure concern the health insurance policy for MINDDEVEL staff only. The scope of these services is detailed in the Terms of Reference (ToR) of this Tender File.

3. Execution Period

The coverage period shall run from 1 November 2026 to 1 December 2027 (one year).

4.

Allotment

The services shall constitute a single lot.

5.

Estimated Cost

The estimated cost of the operation is **sixty-four million six hundred thousand (64,600,000) CFA francs, inclusive of all taxes.**

6.

Participation and Origin

Participation in this Invitation to Tender is restricted to the following consultants prequalified following the Request for Expression of Interest N°00000001/REI/MINDDEVEL/2026 of 07 July 2026 for the prequalification of insurance companies with a view to subscribing to a group health insurance policy for the staff of the Ministry of Decentralization and Local Development.

No	Compagnies d'assurance	Adresses
1 ^{er}	AXA Cameroun	BP : 4068 Douala, Tél : 233 42 31 71
2 ^{ème}	AREA	BP : 15584 Douala, Tél : 233 43 82 32
3 ^{ème}	ZENITH INSURANCE	BP : 1540 Douala, Tél : 233 43 41 32
4 ^{ème}	NSIA ASSURANCE Cameroun	BP : 2759 Douala, Tél : 233 43 31 13/ 233 43 31 18
5 ^{ème}	CHANAS INSURANCE S.A	BP : 109 Douala, Tél : 233 42 14 74

7.

Funding

The services covered by this Invitation to Tender are financed by the MINDDEVEL Budget for the 2026 financial year, Budget Head: 60 27 292 63000001 0131 361990.

8-Submission Method

The submission method selected for this consultation is online.

9.Bid Security

Each bidder shall attach to its administrative documents a bid security in accordance with the regulations in force, together with the receipt acknowledging deposit with the CDEC, issued by a body or financial institution approved by the Minister in charge of Finance to issue bid securities in the field of public procurement, the list of which is contained in Document 14 of the Tender File, in the amount of **one million, two hundred and ninety-two thousand (1,292,000) CFA francs**.

The bid security shall remain valid for thirty (30) days beyond the initial validity period of the bids. Failure to provide a bid security issued by a first-class bank or a first-category financial institution authorised by the Ministry in charge of Finance to issue bid securities within the framework of public contracts shall result in the outright rejection of the bid. A bid security submitted but unrelated to the consultation concerned shall be deemed

absent. A bid security presented by a bidder during the bid-opening session shall be inadmissible.

10-

Consultation of the Tender File

The Tender File may also be consulted online on the **COLEPS platform** at <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm> on the **ARMP website** (www.armp.cm).

11- Acquisition of the Tender File

The Tender File in digital format may be obtained, as from publication of this notice, from the premises of the Ministry of Decentralization and Local Development, Department of General Affairs, upon presentation of a receipt for payment of a non-refundable sum of **one hundred thousand (100,000) CFA francs**, payable to the Public Treasury and representing the cost of purchasing the Tender File.

The electronic version of the Tender File may also be obtained by downloading it from the **COLEPS platform** at <http://www.marchespublics.cm>.

12- Submission of Bids

For online submission, the bidder shall upload the bids on the **COLEPS platform** [<http://www.marchespublics.cm>] and submit a backup copy (in addition to the hard copy of the bid) upon presentation of the receipt for the purchase of the Tender Documents (TD) and the bid security accompanied by the CDEC acknowledgement of receipt, at the Ministry of Decentralisation and Local Development, Department of General Affairs, 2nd floor, Room 210, no later than at **12:00 noon**, local time, bearing the following particulars:

Restricted National Invitation to Tender

000001001/RNIT/MINDDEVEL/ITB/2026 **08 SEPT 2026**, FOR THE ESTABLISHMENT AND MANAGEMENT OF A HEALTH INSURANCE CONTRACT FOR THE STAFF OF THE MINISTRY OF DECENTRALIZATION AND LOCAL DEVELOPMENT (EMERGENCY PROCEDURE)

"To be opened only during the bid-opening session"

The bid shall be submitted by the bidder on the **COLEPS platform** no later than at **12:00 noon**, local time. A backup copy of the bid recorded on a USB flash drive shall be submitted in a sealed envelope clearly and legibly marked **"backup copy"**, in addition to the above-mentioned wording, within the prescribed deadline.

N.B.: File size and format

For online submission, the maximum sizes of the documents to be transmitted through the platform and forming part of bidder's bid shall be as follows:

5 MB for the Administrative File;

15 MB for the Technical Bid;

5 MB for the Financial Bid.

The accepted formats are as follows:

PDF format for text documents;

JPEG for images.

The bidder shall ensure the use of compression software, where necessary, to reduce the size of the files to be transmitted in accordance with the above-mentioned limits. Bids received after the submission deadline shall be

declared inadmissible.

13. Opening of Bids

The opening of bids shall be carried out in two stages.

-The opening of the administrative documents and technical bids shall be carried out in the meeting room of the Internal

Tender's Board of MINDDEVEL, located on the 3rd floor of the headquarters building, on 05 OCT 2026, as from 1:00 p.m., local time, by the Internal Tender's Board sitting in the presence of bidders or their duly authorised representatives (one representative per bidder) having a thorough knowledge of the file.

-The opening of the financial bids shall take place after the technical evaluation and shall concern only bidders who have obtained a technical score equal to or higher than the required threshold.

Only bidders or their **duly authorised representatives**, having a thorough knowledge of the file, may attend this opening session.

14. Evaluation Criteria

14.1

Eliminatory Criteria

The eliminatory criteria shall concern the following:

- absence or non-compliance of the bid security;
- absence of the receipt acknowledging deposit of the bid security with the CDEC;
- failure to provide, within 48 hours, an administrative document deemed non-compliant or missing at the time of bid opening (except the bid security);
- false declarations, fraudulent practices or falsification of documents;
- absence of MINFI approval for the relevant classes of insurance business;
- technical score below 80 points out of 100;
- inclusion of financial information in the technical bid;
- absence of a quantified unit price in the financial bid;
- absence of duly certified C4 and C11 statements for the 2023, 2024 and 2025 financial years;
- absence of a certificate of adherence to the CIMA Code;
- placement of the bidder under provisional administration or receivership by CIMA;
- absence of a sworn declaration of non-abandonment of services during the last three years;
- absence of a dated and signed integrity charter;
- absence of a dated and signed commitment declaration to comply with environmental and social clauses;
- absence of a backup copy of the bids;
- a financial proposal below 95% of the estimated budget;
- non-compliance with the required bid file format.

14.2

Essential Criteria

The technical bids shall be evaluated out of one hundred (100) points according to the following criteria:

Criteria	Score
Overall presentation of the bid	3
Bidder's references	23
Terms and conditions for calling on guarantees	34
Representativeness	16
Financial capacity	24
Total	100

The essential criteria and sub-criteria are detailed in the Special Regulations for the Invitation to Tender (SRIT).
The qualifying threshold for the technical bids for each bid is set at 80 points out of 100.
For the calculation of the financial scores Sf:

$$Sf = 100 \times Fm/F.$$

The respective weights assigned to the technical and financial proposals are:
T = 0.8 and F = 0.2.

-The final overall score Ng of the bidder's bid shall be determined by the following formula:

$$Ng = (Nt \times 0.80) + (Nf \times 0.20).$$

14.3 Evaluation of Financial Bids

The financial bid shall comprise:

- the bid submitted on stamped paper, in accordance with the attached model, duly signed and dated by the bidder;
- the Schedule of Unit Prices (SUP) in accordance with the model, indicating prices in figures and in words (excluding VAT), duly and legibly completed;
- the estimated cost breakdown of the operations, signed and indicating the amounts of the operations exclusive of taxes;
- the price sub-details.

N.B.: The absence of any single price sub-detail shall constitute an eliminatory criterion for the financial bid.

15. Method of Selection of the Insurer

The Insurer shall be selected according to the best-value method. This overall assessment shall be determined by a weighting system of 80 points out of 100 and 20 points out of 100 respectively for the technical and financial bid scores.

16.

Bid Validity Period

Bidders shall remain bound by their bids for ninety (90) days from the deadline set for the submission of bids.

17.

Additional Information

Additional information may be obtained during working hours from the Ministry of Decentralization and Local Development, Department of General Affairs, 2nd floor, Room 210, telephone No. 222 22 15 53, or online on the COLEPS platform at: <http://www.marchespublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>.

19-

Technical Assistance

To obtain technical assistance in the event of a problem related to the use of the platform, please call (+237) 222 238 155 / 222 235 669 or write to the email address dsi@minmap.cm.

20-

Fight against Corruption and Malpractices

For any report concerning corrupt practices, facts or acts, please call CONAC on 1517, the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) at: (+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48, or ARMP on 222 20 00 08 / 222 20 00 09 / 222 20 60 43.

Yaoundé, on 08 SEPT 2026

COPIES:

- MINMAP
- ARMP
- ITB/MINDDEVEL
- COLEPS
- ARCHIVES/CHRONO
- DISPLAY

